
دامپزشکـی در طـرح سلامـت برنـامه
ششم توسعه دیده نشد

[heading]رئیس سازمان نظام دامپزشکی کشور
گفـت: بـاوجود تلاش هـا و پیگیـری هـای صـورت
ــان ــعه، سازم ــم توس ــامه شش ــه در برن گرفت
دامپزشکی در حوزه سلامت وزارت بهداشت دیده

[heading/].نشده است
به گزارش خبرنگار اقتصادی ایرنا، محمدرضا صفری روز یکشنبه در
مراسم گردهمایی یک روزه هشدار مصرف آنتی بیوتیک ها افزود:
همکاران ما در بخش دامپزشکی باید درباره مصرف آنتی بیوتیک ها دقت
کنند تا تجویز آنها به درستی انجام شود و انتظار می رود بهره

برداران نیز درباره مصرف داروها دقت نظر بیشتری داشته باشند.

وی اظهار داشت: دو وظیفه کلیدی ما دفاع از حقوق خانواده دامپزشکی
است که خدمات را به مخاطبین ارائه می دهند و دفاع از حقوق بهره

برداران خدمات شامل تولیدکنندگان و مصرف کنندگان است.
به گفته وی، کنترل و مصرف آنتی بیوتیک ها موضوع بسیار پیچیده ای
است که به سادگی نمی توان به آن ورود کرد بلکه نیازمند همگرایی ،

خرد جمعی و وحدت و یکپارچگی است.
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وی تصریح کرد: اگر سازمان دامپزشکی نقش مهمی در حوزه سلامت برعهده
دارد، باید جایگاه دیگر سازمان ها نیز مشخص شود تا با یک حرکت
توأمان به جلو حرکت کنیم و این موضوع باید مورد توجه جامعه نیز

باشد.
وی افزود: به طور قطع سازمان دامپزشکی نقش مهمی در حوزه سلامت
دارد اما این سئوال پیش می آید چرا این سازمان به عنوان یک نهاد
حاکمیتی هنوز عضو شورای سلامت نیست؟ در حالی که بارها و بارها این
موضوع از سوی رئیس سازمان دامپزشکی مورد پیگیری قرار گرفته است.

صفری گفت: همچنین بارها تاکید کرده ایم که سازمان دامپزشکی در
حوزه سلامت وزارت بهداشت قرار گیرد اما نه در زیرمجموعه وزارت
جهاد کشاورزی؛ در واقع این سازمان به طور مجزادر حوزه سلامت دیده

شود.
به گفته وی، متاسفانه در برنامه ششم توسعه وزارت بهداشت، سازمان
دامپزشکی در حوزه سلامت قرار نگرفته است در حالی که این سازمان در

سلامت جامعه نقش موثری دارد.
وی ادامه داد: در همین راستا مکاتبات فراوانی با وزارت بهداشت
داشته ایم که سه درصد بودجه سلامت به سازمان دامپزشکی تخصیص یابد

اما هنوز این موضوع محقق نشده است.
وی گفت: در حوزه کاهش رخداد بیماری ها حتما نیازمند حمایت از دست
اندرکاران بیماری های دامی هستیم. سازمان دامپزشکی در این رابطه

منابع مالی محدودی را دارد.
رئیس سازمان نظام دامپزشکی افزود: از ۱۰ سال گذشته در بخش
غیردولتی تعداد انگشت شماری از همکاران دامپزشک از منابع تسهیلاتی
استفاده کرده اند در حالی که تجهیز، نوسازی و تکنولوژی مربوط به

این بخش نیازمند بودجه است.

** آموزش طب سنتی تدوین شد
صفری همچنین از تدوین برنامه آموزش طب سنتی در این سازمان خبر
داد و گفت : دوره ای برای آموزش طب سنتی در دانشگاه جامع علمی

کاربردی پیشنهاد داده ایم که انجام خواهد شد.
وی خاطرنشان کرد: در حوزه آموزش نیازمند تغییرات اساسی و بنیادی
هستیم و باید با دانش جدید و به کارگیری درمان های مناسب بیماری

ها را کاهش دهیم.
وی با بیان این که بیش از ۲ هزار نوع گیاهان دارویی در کشور وجود
دارد، ادامه داد: در صنعت دارو به مواد اولیه وابستگی داریم، در
حالی که یکی از مقوله های مورد توجه در بستر اقتصاد مقاومتی توجه
به پتانسیل های درون کشور است، بنابراین طب سنتی جزئی از فرهنگ و



تجارب بومی شده کشورها است.
به گفته وی، استفاده از داروهای گیاهی ایران همواره پیشتاز و پیش
رو بوده و در این زمینه سازمان نظام دامپزشکی ورود خوبی داشته و

در حال تقویت این بخش است.
صـفری ادامـه داد: بـا اسـتفاده از ایـن کـه هنـوز تـوازنی بـرای
باقیمانده داروها وجود ندارد یکی از حلقه های مهم داروخانه ها

هستند.
وی گفت: در حوزه تحقیقات دامپزشکی نیز بسیار عقبیم در حالی که

باید توجه کافی به مصرف داروهای دامپزشکی داشته باشیم.


